
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. január 30. napján
megtartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Városháza kisterme, Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Csibor Géza, Deákné
Domonkos Julianna, Földesi Mihály, Mucsi András, és Rácz Attila, Serfecz
Dávid és Jenei Sándor képviselő.

Ij’azoltan távol: Dr Pásztor Gyula képviselő

Tanácskozási jogjal vett részt:

Tárnok Lászlóné jegyző

Dr. Bocskay Árpád aljegyző

Kovács Szilvia osztályvezető

Szabóné dr. Vass Orsolya jogász

dr. Varsandán-Széni Ildikó jogász

Gál András osztályvezető

Nánási Zsolt osztályvezető

dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető

dr. Szabó László járási hivatalvezető

Szabóné Szabó Erzsébet BVSZ Kft. részéről

Nánási László ügyvezető

Kádasné Öreg Julianna igazgató

Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető

Pap Ádám főépítész

Bak Ádám ügyvezető

Araczki Zsolt Tűzoltóparancsnok

Az ülés kezdésének időpontja: 8.00 h

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy a
Képviselő-testület ülésén 10 fő képviselő jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.

A kiküldött napirendhez nincs módosító javaslatom, kérem, hogy szavazzunk a meghívóban

kiküldöttek szerint a napirend elfogadásáról.
Kérte, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról!

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.



- A képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
4/2025. (1.30.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2025. január 30. napján tartott Mésének
napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztatató 2024. IV. negyedévben történt fontosabb eseményekről, értekezletekről
Előterjesztő’: Kálmán Tibor polgármester

2. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek
végrehajtásáról
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

3 . Táj ékoztató a fontosabb j ogszabályi változásokról
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

4. Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott döntéseiről
Eló’terjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

5. A Békési Polgármesteri Hivatalban dolgozók közszolgálati jogviszonyának egyes
kérdéseiről szóló 6/2024. (11.22 .) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

6. A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást
nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (11.27.)
önkormányzati rendelet módosítása
Eló’terjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

7. Az önkormányzati vagyoriról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 1 8/202 1 . (XI.
2.) önkormányzati rendelet módosítása
Eló’terjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

8. Helyi Építészeti Tervtanácsról szóló rendelet és ügyrend megalkotása
Előter/esztő. Kálmán Tibor polgármester

9. A helyi közművelődésről szóló rendelet módosítása, valamint a Békés Városi
Kulturális NKft. névváltozása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

10. Helyi nemzetiségi önkormányzatokkal kötött együttműködési megállapodások
felülvizsgálata

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester
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1 1 . Tájékoztató a Nemzetiségi Önkormányzatok 2024. évi működéséről
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

12. A polgármester 2024. évben igénybevett szabadsága mértékének megállapítása, és a
2025. évi szabadsága ütemezésének jóváhagyása
Eló’ter/esztő. Kálmán Tibor polgármester

13. Beszámoló a testvér-településekkel történő kapcsolattartásról és a 2024. év jelentős
eseményeiről
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

14. Iskolai körzethatárok véleményezése
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

15. Feladat-ellátási szerződés kötése a 7. számú háziorvosi körzet vonatkozásában
Eló’ter/esztó’. Kálmán Tibor polgármester

16. Az „Esélyt a fiataloknak — Békés Város iljúságsegítő programja” pályázat kiírása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

1 7. ITS módosítandó fejezetek meghatározása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

1 8. Gyógyászat energetika TOP Plusz pályázat konzorciumi megállapodás
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

19. Békés Turisztikai Kft. kölcsönszerződés módosítása
Eló’terjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

20. Békési Önkormányzati Tűzoltóság kölcsönszerződés módosítása
Eló’terjesztő. Kálmán Tibor polgármester

2 1 . A BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató Kft. folyószámla hitelkeretének
engedélyezése
Előterfesztó’: Kálmán Tibor polgármester

22. Bejelentések, képviselői kérdések
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

1. napirendi pont: Tájékoztató a képviselő-testület két ülése között történt fontosabb
eseményekről, értekezletekről

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel
el a tájékoztató elfogadásáról.
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A döntéshozatalban 1 Ofó’ képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
5/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két
ülése között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben
foglaltakat tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

2. napirendi pont: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek
végrehajtásáról

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel, módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el a tájékoztató elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofó’ képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
6/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken
elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterj esztésben foglaltakat
tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

3. napirendi pont: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel, módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el a tájékoztató elfogadásáról.

A döntéshozatalban lOfő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
7/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi
változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

4. napirendi pont: Tájékoztató a Polgármester átruházott hatáskörben hozott döntéseiről

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel, módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el a tájékoztató elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
8/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a polgármester átruházott
hatáskörében hozott döntéseiről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

5. napirendi pont: A Békési Polgármesteri Hivatalban dolgozók közszolgálati jogviszonyának
egyes kérdéseiről szóló 6/2024. (11.22.) önkormányzati rendelet módosítása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, valamint az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság, és elfogadásra
javasolják a rendelet-tervezetet. A 2024. évben megállapított illetményalapnak a minimálbér
emelkedésnek megfelelő, 7%-al történő emeléséről szól a rendeletmódosítás.

Megkérdezte, hogy az előterj esztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a rendelet-tervezet
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
rendeletet alkotta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 1/2025. (I. 30.) önkormányzati
rendelete

a Békési Polgármesteri Hivatalban dolgozók közszolgálati jogviszonyának egyes
kérdéseiről szóló 6/2024. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról

[ 1 ] A rendelet célj a a polgármesteri hivatalban dolgozó szakemberek illetményesökkenésének
elkerülése, bérszínvonalának megtartása.

[2] Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közszolgálati tisztviselőkről szóló 20 1 1.
évi CXCIX. törvény 226. (7) bekezdésében, 232/A. (1) — (2) bekezdésében, 236. (4)
bekezdésében és 237. -ában, valamint Magyarország 2024. évi központi költségvetéséről szóló
2023. évi LV. törvény 62. (1) — (5) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény
32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli
el.

A Békési Polgármesteri Hivatalban dolgozók közszolgálati jogviszonyának egyes kérdéseiről
szóló 6/2024. (II. 22.) önkormányzati rendelet 2. (2) bekezdése helyébe a következő
rendelkezés lép:

„(2) A polgármesteri hivatal közszolgálati tisztviselőire vonatkozó illetményalap 2025. január 1.
napjától 75 000,- Ft.”

2.

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba.

Kálmán Tibor sk. Tárnok Lászlóné sk.
polgármester jegyző

A rendelet kihirdetésre került: 2025. január hó 30. napján

Tárnok Lászlóné sk.
jegyző

6



6. napirendi pont: A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes
gondoskodást nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (11.27.)
önkormányzati rendelet módosítása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság megtárgyalta, és
elfogadásraj avasolj ák a rendelet-tervezetet. A társuláshoz csatlakozott két település — Bélmegyer
és Köröstarcsa — vonatkozásában is meg kell állapítani a demens személyek nappali ellátására
vonatkozó térítési díjat. Erről szól az előterjesztés.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a rendelet-tervezet
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofó’ képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
rendeletet alkotta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2/2025. (I. 30.) önkormányzati
rendelete

a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást
nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II. 27.)

önkormányzati rendelet módosításáról

[1] A rendelet célja az ellátás ellentételezéseként az ügyfél által fizetendő térítési díj
megállapítása azon új települések vonatkozásában, melyek 2025. január 1 . napjától hatályos és
jogerős működési engedéllyel rendelkeznek a demens személyek nappali ellátására vonatkozóan.

[2] Békés Város Önkormányzata a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi
III. törvény 92. (1) bekezdés b) pontjában kapott felhatalmazás alapján, Magyarország
Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdésének a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a
következőket rendeli cl.

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó
szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (11.26.) önkormányzati
rendelet 1 . melléklete helyébe az 1 . melléklet lép.

2.

Ez a rendelet 2025. február 1-jén lép hatályba.

Kálmán Tibor sk. Tárnok Lászlóné sk.
polgármester jegyző
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A rendelet kihirdetésre került: 2025. január hó 30. napján

Tárnok Lászlóné sk.
jegyző

7. napirendi pont: Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló
1 8/202 1 . (XI. 2.) önkormányzati rendelet módosítása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, valamint az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság, és elfogadásra
javasolják a rendelet-tervezetet. Az elmúlt időszakban vásárolt vagy értékesített vagyonelemek
rendezése történik a vagyonrendeletben.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a rendelet-tervezet
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofó’ képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
rendeletet alkotta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 3/2025. (I. 30.) önkormányzati
rendelete

az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.)
önkormányzati rendelet módosításáról

[1] A rendelet célja a technikai változások átvezetése, valamint az elmúlt időszakban vásárolt
vagy értékesített vagyonelemek rendezése az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás
szabályairól szóló 1 8/202 1 . (XI. 2.) önkormányzati rendeletben.

[2] Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében
meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, valamint a Magyarország helyi
önkormányzatairól szóló 201 1 . évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 109. (4)
bekezdésében, 143. (4) bekezdés i) pontjában és a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI.
törvény (a továbbiakban: Nvtv.) 1 8. (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az
Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés e) pontjában, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló
20 1 1 . évi CLXXXIX. törvény 107. -ában, valamint a helyi önkormányzatok és szerveik, a
köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális alárendeltségű szervek feladat- és
hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 138. (1) bekezdés j) pontjában meghatározott
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el.
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(1) Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.)
önkormányzati rendelet 2. melléklete helyébe az 1 . melléklet lép.

(2) Az önkormányzati vagyoriról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 1 8/202 1 . (XI. 2.)
önkormányzati rendelet 3. melléklete helyébe a 2. melléklet lép.

2.

Ez a rendelet 2025. február 1-jén lép hatályba.

Kálmán Tibor sk. Tárnok Lászlóné sk.
polgármester jegyző

A rendelet kihirdetésre került: 2025. január hó 30. napján

Tárnok Lászlóné sk.
jegyző

8. napirendi pont: Helyi Építészeti Tervtanácsról szóló rendelet és ügyrend megalkotása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság,
valamint az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság megtárgyalta, és elfogadásra
javasolják a rendelet-tervezetet. Az előterjesztés címében szerepel az ügyrend is. Tévesen, mert
ahogy az a rendelet-tervezetben is szerepel, azt majd a Tervtanács fogadja el. A Képviselő-
testületnek a feladata ezen rendelet elfogadása.

Köszöntötte Pap Ádámot, aki eddig is a főépítészi feladatokat látta el. Most ilyen szempontból
nőni fog a feladata, hiszen a törvényi szabályozás miatt minden településnek kötelező főépítészt
alkalmaznia, a kisebb településeknek is. Tehát nekik dönteniük kell, hogy önállóan bíznak meg
egy főépítészt, vagy pedig csatlakoznak a járásszékhely településhez. Ez jelenleg folyamatban
van a járás tekintetében és ehhez alkalmazkodva kerül felállításra, majd ez a tervtanács is, ami
innentől kezdve egy csapata lesz a városnak, akinek majd döntéseket kell hoznia.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a rendelet- tervezet
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 10Jó’ képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
rendeletet alkotta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 4/2025. (I. 30.) önkormányzati
rendelete

A Helyi Építészeti Tervtanácsról

[1] A rendelet célja a helyi építészeti tervtanács létrehozása és annak működésével kapcsolatos
szabályok megalkotása.

[2] Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a magyar építészetről szóló 2023. évi
C. törvény 225. (8) bekezdésének 3. pontjában foglalt felhatalmazás alapján, az Alaptörvény
32. cikk (1) bekezdés a) pontjában, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 201 1 . évi
CLXXXIX. törvény 1 3 . (1) bekezdés 1 . pontjában meghatározott feladatkörében elj árva a
következőket rendeli el:

1. Általános rendelkezések

11

(1) Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési környezet, a táj- és
településkép, a beépítési és az építészeti jellegzetesség és látvány, a helyi jelleg védelme,
valamint a helyi építészeti értékek és örökség védelme, továbbá a jogszabályok összehangolt
érvényre juttatása érdekében helyi építészeti tervtanácsot (a továbbiakban: Tervtanács) irtűködtet.

(2) A Tervtanács illetékessége
a) Békés város közigazgatási területére, valamint
b) külön megállapodás esetén, a Békés Város Önkormányzatával szerződő békési járási

település közigazgatási területére terjed ki.

(3) A rendelet hatálya Békés város közigazgatási területét, valamint a 1 . (2) bekezdés b) pontja
szerinti település közigazgatási területét érintő, az e rendelet alapján előzetes tervtanácsi
véleményezési kötelezettség alá eső építészeti tervekre, valamint azok készítőire, tervezőire,
véleményezésében és engedélyezésében közreműködőkre terjed ki.

(4) Az építészeti és településrendezési tervtanácsokról szóló 283/2024. (IX.30.) Korm. rendelet
(a továbbiakban: TTKorm.R) előírásait az e rendeletben foglalt kiegészítésekkel együtt kell
alkalmazni.

2. A Tervtanács feladatai

2.

(1) A Tervtanács szakmai segítő és véleményező testület, amely a településképi vélernényezés
szakmai előkészítését végzi.

(2) A Tervtanács vizsgálja, hogy a benyújtott építészeti-műszaki terv megfelel-e a TTKorm.R
ben meghatározott minősítési szempontoknak, így a Tervtanács feladata — az 1 . (1)-ben
meghatározott célok elérése érdekében — különösen:
a) a meglévő településszerkezet, táj- és településkép értékeinek, a látványának és a helyi

j ellegének védelme,
b) a településkép rendezett, esztétikus, harmonikus és nívós alakításának elősegítése,
c) az építészeti örökség és az építészeti érték, az építészeti minőség védelme,
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d) a településrendezési és településfejlesztési döntések szakmai megalapozása és hatékony
érvényre juttatása, valamint

e) a fentiekkel ellentétes hatások mérséklése, kiküszöbölése.

(3) A Tervtanács a rendelkezésre bocsátott dokumentációt
a) minősítő-értékelő, vagy
b) konzultativ jelleggel
bírálja el. A konzultatív véleményezés, javaslat nem tekinthető az előírt településképi vélemény
kötelezettség teij esítésének.

(4) A Tervtanács minősítő-értékelő jelleggel bírálja az alábbi eljárások építészeti terveit,
amermyiben azt a TTKorm.R. más tervtanács (területi vagy országos) hatáskörébe nem utalta:
a) építmény építésére, bővítésére irányuló építési vagy femimaradási engedélyezési eljárása

a településképi rendelet szerinti történeti beépítésű területen, városkapu területen és helyi
területi védelemmel érintett területen,

b) helyi egyedi védelem alatt álló épület, helyi egyedi védett szakrális kisépítmény és egyéb
köztárgy és telkével kapcsolatos építésügyi hatósági engedélyezési eljárása,

c) helyi egyedi védelemmel érintett építmény, építményrész bontási engedélyezési eljárása,
d) helyi egyedi védelemben részesített épületek egyszerű bejelentési eljárása,
e) egyszerű bejelentéssel épülő Új épület hatósági eljárása a településképi rendelet szerinti

történeti beépítésű területen, mezővárosi és helyi területi védelemmel érintett területen,

j; összevont telepítési eljárás integrált építési engedélyezési szakasza.

(5) A Tervtanács a Főépítész minősítése alapján - az ügy sÚlyára vagy jellegére tekintettel-,
konzultatív jelleggel tárgyalhatja az alábbi terveket, melyekre vonatkozóan a Tervtanács
konzultációs javaslatot fogalmaz meg a közterületről látható változást eredményező építési
tevékenység esetén, a településképi rendelet szerinti településképi szempontból meghatározott
alábbi területeken:
a) a településképi rendelet 1 . melléklete szerinti

aa) mezővárosi területen,
ab) alacsony intenzitásÚ beépítési területen,
ac) történeti beépítésű területen,
ad) városkapuknál,

b) a településképi rendelet 2. melléklete szerinti helyi területi védelem alatt álló területen,
c) a településképi rendelet 3 . melléklete szerinti helyi egyedi védelem alatt álló

ca) épületek építményekkel, építmény részekkel
eb) szobrokkal, képzőművészeti alkotásokkal
cc) egyedi táj értékekkel
érintett területeken

d) a Dánfoki üdülőterületen.

(6) Ugyanazon ténybeli állapot mellett azonos építészeti megoldást tartalmazó tervdokumentáció
ismételten nem bírálható cl.

3. Tervtanács összetétele

3.

(1) A Tervtanács elnöke (a továbbiakban: Elnök) Békés város főépítésze.
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(2) Az Elnök ellátja a TTKorm.R 4. -ban meghatározott feladatokat, valamint a tervtanácsi
ülésen szavazati joggal rendelkezik.

4.

( 1 ) A Tervtanács titkára (a továbbiakban: Titkár) a Polgármesteri Hivatal köztisztviselőj e.

(2) A Titkár a Tervtanács munkájának szervezését, valamint a működésével kapcsolatos egyéb
adminisztratív feladatokat látja cl. Az erre irányuló tevékenységét az Elnök irányításával végzi,
szavazati joggal nem rendelkezik.

5.

(1) A Tervtanács tagjai (a továbbiakban: Tagok) a településtervezésben vagy az építészeti-
műszaki tervezésben, valamint az örökségvédelem területén magas szintű elméleti és gyakorlati
ismeretekkel rendelkező, természetes személyekből álló szakmai tanácsadó, véleményező
testület.

(2) A Tervtanács tagja a Méptv. 60. (3) bekezdésében meghatározott természetes személy lehet.

6.

( 1 ) A Tervtanács
a) az Elnökből,
b) a Titkárból,
c) a szavazati joggal rendelkező tagokból, illetve
d) a tanácskozási joggal rendelkező meghívottakból áll.

(2) A Tervtanács tagjait - az Elnök javaslatainak figyelembevételével — a Polgármester kéri fel,
és vonja vissza felkérésüket. A felkérés 2 évre szól, amely meghosszabbítható, illetve
visszavonható. A Tervtanács tagja lemondhat.

(3) A Tervtanács tagja részt vesz a tervtanácsi ülésen, véleményt alakít ki a napirendi pontokról
és szavaz azokról.

7.

(1) A Tervtanácsi eljárás összeférhetetlenségi szabályait TTKorm.R 8. alcímében foglaltak
határozzák meg.

(2) A Tervtanácsban nem vehet részt, akitől nem várható az ügy tárgyilagos megítélése.

4. Tervtanács eljárási rendje

8.

(1) A Tervtanácsi eljárás a TTKorm.R 17-18. -ai, valamint 20-22. -ai irányadóak, részletes
szabályait az ügyrend tartalmazza.

(2) Az ügyrendet az Elnök javaslata alapján — a polgármester egyetértésével — a Tervtanács
fogadja el.
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5. A Tervtanács szakmai véleményezése

9.

(1) A Tervtanács a benyújtott építészeti-műszaki terv szakmai véleményezése során a TTKorm.R
3 1 . -ban felsorolt szempontoknak való megfelelést vizsgálja.

(2) A Tervtanács a szakmai véleményét — a Tervtanácsi állásfoglalást vagy a Tervtanácsi szakmai
konzultációs véleményt - az (1) bekezdésben meghatározott szempontok vizsgálata. alapján
alakítja ki.

(3) A tervtanács véleményében a tervdokumentációt engedélyezésre, illetve a tervdokurnentáció
alapján az építési tevékenységet
a) megvalósításra

aa) feltétel meghatározásával vagy
ab) feltétel nélkül ajánlja, vagy

b) megvalósításra nem ajánlja.

(4) A Tervtanácsi véleményt, illetve a Tervtanácsi konzultációs javaslatot az Elnök a
jegyzőkönyvben és mellékleteiben foglaltak alapján külön dokumentumba foglalja, mely
tartalmazza:
a) az (1) bekezdés szerinti szempontok vizsgálatát,
b) a vélemény számát (iktatószám),
c) a (3) bekezdés szerinti ajánlást,
d) a (3) bekezdés indokolását, ajavasolt módosítási elemekkel, valamint
e) figyelemfelhívásként tartalmazhatja a helyi építési szabályzat és a településképi rendelet

előírásaira, a településképi arculati kézikönyv ajánlásaira vonatkozó észrevételeket.

(5) A Tervtanácsi véleményt az Elnök a Titkár közreműködésével az ÉTDR felületen megküldi a
kérelem benyújtójának.

(6) Az Elnök a Titkár közreműködésével a Polgármesteri Hivatal iratkezelési szabályai szerint a
jegyzőkönyvet és armak mellékleteit, valamint a Tervtanács állásfoglalását, továbbá a
tervdokumentáció egy példányát és az azt tartalmazó digitális adathordozót nyilvántartásba veszi
és megőrzi.

(7) A településképi vélemény ellen a közléstől számított 1 5 napon belül kifogásnak van helye,
amelyet az Méptv. 98. (4) bekezdése szerint az állami főépítészhez vagy a területi tervtanácshoz
lehet benyújtani.

(8) A 9. (3) bekezdés a) pont aa) alpontban történő ajánlás esetén a feltétel megvalósulását
főépítészi konzultáció során ellenőrizni kell.

(9) A településképi véleményt a Tervtanács állásfoglalása alapján a polgármester adja ki.

6. Pénzügyi feltételek

101

(1) A Tervtanács tagjait - az Elnök, a Titkár és a helyi polgármesteri hivatal köztisztviselőinek a
kivételével - bruttó 20.000 Ft tervtanácsi tiszteletdíj illet meg mindazon napirendi pont
tekintetében, amelynek tárgyalásán részt vett, ideértve a konzultációt is.
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(2) Opponensi vélemény beszerzéséhez, a főépítész által javasolt külső bírálóval Békés Város
Onkormányzata megbízási szerződést köt.

(3) Békés Város Önkormányzata viseli a Tervtanács működésével kapcsolatos költségeket,
amelynek előirányzatát a Polgármesteri Hivatal költségvetésében kell megtervezni.

7. Záró rendelkezések

11.

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba.

Kálmán Tibor s.k. Tárnok Lászlóné s.k.
polgármester jegyző

A rendelet kihirdetésre került: 2025. január hó 30. napján

Tárnok Lászlóné s.k.
jegyző

9. napirendi pont: A helyi közművelődésről szóló rendelet módosítása, valamint a Békés Városi
Kulturális NKft. névváltozása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottság, valamint a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolják
a határozati javaslatot, valamint a rendelet-tervezetet. Az Ügyvezető Asszony javaslatára
elkészült az előterjesztés. A módosítás a Kulturális Nkft közművelődési egységét érinti az
előterjesztésben leírtak szerint, illetve módosul a társaság elnevezése is.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Rácz Attila képviselő: Felmerült benne egy kérdés, hogy korábban névadással is megtisztelték
ezt az intézményt. Ha már úgyis változtatni kell, a nevét, akkor nem lehet visszatérni arra, hogy
akár a Kecskeméti Gábor nevét használják? A Wass Albert mellszobra az előtérben van, esetleg
névadással együttjelenítsék meg az intézmény nevét, és lenne egy rövid meg egy hosszabb neve
is, amely egyébként a bélyegzőkön továbbra is használható lenne, de ha nevet kell változtatni,
akkor talán el lehetne gondolkodni.

Mucsi András képviselő: Képviselő úrnak felhívta a figyelmét arra, hogy az nem intézményi,
hanem gazdasági társaság. Alapvetően egyébként egyetért azzal, hogy a neveket használják, tehát
a Püski Sándornak, illetve Kecskeméti Gábornak a nevét használjuk is, tehát informálisan az
összes könyvben, megjelenésben a Kulturális Nonprofit Kft. kulturális részében használják az
elnevezést a továbbiakban is. Megköszönte a felvetést, mert nyilván ezek fontosak, tehát helyi
kötődésű, rendkívül jelentős személyekről van szó, és nyilván az emléküket ezzel is ápolni kell.

Kálmán Tibor polgármester: Amikor a gazdasági társaságot hozták létre, akkor összerakták egy
cégbe a Kecskeméti Gábor Kulturális Központot, a Jantyik Mátyás Múzeumot és a Püski Sándor
Könyvtárat. Kérdés volt, hogy melyik legyen kiemelve és ezért lett ez, hogy magát az épületeket
meg az ott folyó tevékenységet természetesen Püski Sándor Könyvtár, Jantyik Mátyás
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Múzeumnak hívjuk. Nem tudja, hogy melyiket emelné ki a három közül. Megköszönte a
felvetést, mert elgondolkodtató, beszélhetnek még róla. Most elfogadná így az előterjesztést,
mert maga sem tudja, hogy kit emeljen följebb vagy kit hagyjon lejjebb.

Mucsi András képviselő: Ebben Ő is felelős nagyban, mert amikor megtették ezt az integrációt,

akkor pontosan ez volt a vita, de itt testületen is beszéltek erről, és akkor is szólt ebben az ügyben,
és Ő 5 elmondta a véleményét, hogy három rendkívül jelentős ember van itt. Jantyik Mátyás,
Kecskeméti Gábor városunk szülötte, szó szerint a világhírű Püski Sándor. És akkor most melyik
legyen a névadó? Akkor az volt a kompromisszum, hogy egyik se, hanem lett egy ilyen semleges
elnevezés azzal a „gentlemen agreement” úriember megállapodással, hogy használják továbbra
is a neveket, és a sportcsarnok is Kecskeméti Gábor nevét viseli. Azt reméli, hogy ezt pótolják

minél hamarabb.

Rácz Attila képviselő: Volt olyan elképzelés, hogy magát akkor még intézményt és nem céget
Wass Albert irányába vigyék el, és azért is került oda megemlékezésként a mellszobra.
A nagy intézmény lehetne Wass Albert és Kulturális Nonprofit KFT. És ezek a részegységek

pedig továbbra képviselnék, ahogyan említette Polgármester úr, hogy van egy tartozásunk
Kecskeméti Gábor irányában. Tehát megmaradnának a helyi vonatkozású is elismert
személyeinek az intézmény élén viszont a gyűjtő intézmény, az pedig képviselne egy egyetemes
magyarságot is bemutató és méltán még a városunkban nem annyira elismert személy nevét, de
országos és világhírű Wass Albert nevét. Ezt mostjó lenne megtenni, mert akkor már nem kellene
még egy névváltoztatást átvinni, most úgyis meg kell tenni a cégbíróság irányába és akkor most

egyúttal ezt megtehetnénk és tényleg föl emelhetnék erre a szintre az intézményt.

Kálmán Tibor polgármester: Nem biztos, hogy gazdasági társaságnak lehet ilyen nevet adni.
Tehát ezt meg kell nézni mindenképpen. Elgondolkodtató a javaslatot képviselő Úr ettől
függetlenül most az eredeti határozati javaslathoz tartaná magát.

Rácz Attila képviselő: Elfogadja. Jegyző Asszonynak abban igaza van, hogy ilyenkor a
cégbíróság lefuttatja, hogy viseli —e ezt a nevet az országban bármelyik intézmény is, mert csak

akkor járulnak hozzá. Nézzék meg ezt! Természetesen támogatja a névváltoztatást. Van
időkényszerített pályázat? Ha nincs, akkor menjen.

Kálmán Tibor polgármester: További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így
szavazást rendel el a kiküldött határozati javaslat elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviseló’ vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
9/2025. (I. 30.) határozata

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Békés Városi

Kulturális Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Korlátolt Felelősségű

Társaság (székhelye: 5630 Békés, Jantyik Mátyás utca 21-25.) elnevezését Békés

Városi Művelődési Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Korlátolt

Felelősségű Társaságra változtatja.
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2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a névváltozáslioz és a
cégbíróság előtti eljáráshoz szükséges jognyilatkozatokat megtegye, az alapító
okirat módosítást, illetve az egyéb szükséges iratokat aláírja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester, Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető igazgató

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a rendelet-tervezet elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal a alábbi
rendeletet alkotta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 5/2025. (1.30.) önkormányzati rendelete

a helyi közművelődésről szóló 29/2018 (X.26.) önkormányzati rendelet módosításáról

[ 1 ] Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a muzeális intézményekről, a nyilvános
könyvtári ellátásról és a közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény 83/A. *-ban kapott
felhatalmazás alapján, valamint az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában és a Magyarország
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. (1) bekezdés 7. pontjában
meghatározott feladatkörében eljárva Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének a
Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 1 5/2024 (X.9.) önkormányzati rendelet 5. mellékletének
1 . 1 pontjában biztosított véleményezési jogkörében eljáró képviselő-testületi bizottság
véleményének kikérésével, a muzeális intézményekről, a nyilvános könyvtári ellátásról és a
közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény 83/A. (1) bekezdésében a Békési Német
Nemzetiségi Önkormányzat, a Békési Roma Nemzetiségi Önkormányzat, a Békési Román
Nemzetiségi Önkormányzat és a Békési Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat részére biztosított
egyeztetést követően a következőket rendeli el:

[2] A rendelet célja, hogy meghatározza Békés város közművelődési feladatait, a feladatellátás
szervezeti kereteit, a finanszírozással kapcsolatos feladatokat, és a feladatellátás személyi feltételeit,
valamint a Békés Városi Művelődési Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Korlátolt
Felelősségű Társaság feladatait.

1.

A helyi közművelődésről szóló 29/201 8. (X. 26.) önkormányzati rendelet 2. alcíme a következő 4/A.
*-sal egészül ki:

„4/A.

A Békés Városi Művelődési Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Korlátolt Felelősségű
Társaság a közművelődési alapszolgáltatások, valamint a közművelődési intézmények és a közösségi
színterek követelményeiről szóló 20/20 1 8. (VII. 9.) EMMI rendelet II. Fejezetének 4., 6., 7. és 8.
alcímében szereplő alapszolgáltatásokat látja cl.”

2.
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A helyi közművelődésről szóló 29/2018. (X. 26.) önkormányzati rendelet 5. (1) bekezdésében a
„Kulturális” szövegrész helyébe a „Művelődési” szöveg lép.

3.

Ez a rendelet 2025. január -én lép hatályba.

Kálmán Tibor sk. Tárnok Lászlóné sk.
polgármester jegyző

A rendelet kihirdetésre került: 2025. január hó 30. napján

Tárnok Lászlóné sk.
jegyző

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

10. napirendi pont: Helyi nemzetiségi önkormányzatokkal kötött együttműködési
megállapodások felülvizsgálata

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottság, valamint a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolják
a határozati javaslatot. A jogszabályi rendelkezéseknek megfelelően közigazgatási szerződés
néven kerül elfogadásra az eddigi megállapodás, de a korábbi tartalmi elemek nem változtak,
ahol kellett ott a pontosítások megtörténtek.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviseló’ vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
10/2025. (I. 30.) határozata

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzetiségek jogairól szóló

201 1 . évi CLXXIX. törvény 80. (2) bekezdése alapj án a Békési Szlovák Nemzetiségi

Önkormányzattal, a Békési Román Nemzetiségi Önkormányzattal, a Békési Roma

Nemzetiségi Önkormányzattal és a Békési Német Nemzetiségi Önkormányzattal

kötött közigazgatási szerződéseket felülvizsgálta, és a határozat melléklete szerinti

tartalommal jóváhagyja.

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert

a közigazgatási szerződések aláírására.
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Felelős : Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

11. napirendi pont: Tájékoztató a Nemzetiségi Önkormányzatok 2024. évi működéséről- Német

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és
elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító j avaslat?

Mucsi András képviselő: Nagyon örül annak, hogy annak ellenére, hogy ez nem kötelező feladat
és nemzetiségi önkormányzatok részéről sem kötelező a tájékoztató nyújtása képviselőtestület
felé, de azért informatív anyagokat kaptak. Egy jó áttekintést kaptak arról, hogy mit is végeznek
a nemzetiségi önkormányzatok. Megfogalmazták azt a ciklus elején, ami néhány hónappal
ezelőtt volt, hogy a városi civil közösségeket szeretnék erősíteni. Ebbe beletartoznak az
egyházak, akikkel január folyamán már folytatták az egyeztetést, beletartoznak az intézmények,
a civil szervezetek. Természetesen a nemzetiségi önkormányzatokat sem szabad elfelejteni.
Jelezte a képviselőtestület felé, hogy hamarosan lehetőség szerint még február folyamán
leülnének a nemzetiségi önkormányzatokkal egyeztetni a programjaikról. Többször felmerül a
különböző beszámolók, tárgyalások kapcsán, hogy a civil szervezetek, egyházak egymásra
„rászerveznek”. Hála Istennek Békésen egy nagyon élénk civil élet folyik, ami azzal a
negatívummal is járhat, hogy egy időpontban több rendezvény is van. Ezért ezek a nemzetiségi
önkormányzatok is nyilván látják már, hogy 2025-ben mit szeretnének végezni.
Jó lenne, hogyha ezeket össze tudnák fésülni úgy a Kulturális Nonprofit Kft. a többi civil
szervezettel. Sőt, lehetnek átfedések, az is elképzelhető, hogy akár közösen meg lehet szervezni
egy rendezvényt, úgyhogy mindenképpen fontosnak tartaná, hogy le tudjanak ülni, és
egyeztessenek velük. Igy átfedés lehet, a saját portfóliórik az Ertéktár Bizottság esetében is
számos olyan dolog van, amit bementenek a helyi értéktárba. A románságot gyakorlatilag az
ortodox egyház képviseli Békés területén, az ortodox temetőnek a karbantartása is jó részt a
román önkormányzatnak a költségére történik.
A nemzetiségi önkormányzatok nagyon jó közösségépítő szervezetek, mindenképpen kell rájuk
építeni. Komoly munkát végeznek és kapják folyamatosan tőlük a meghívókat, a közösség
szervezésen túl, pénzt lehet lehozni Békés városában a közösségépítésre, és ezt ők elvégzik.

Kálmán Tibor polgármester: Nyitott ajtókat dönget képviselő Úr. Már el is kezdték szervezni
ezeket a civil szervezeteket, hogy átnézzék az idei év teendőit. A roma nemzetiségi
önkormányzatnál nagyfokú változás történt új elnökkel gazdagodtak. Bízik abban, hogy a
mostani testülettel is harmonikusan tudnak majd együttműködni. A többi nemzetiségi
önkormányzatoknál azért már gyakorlott emberek vannak, akikkel eddig is nagyon jó volt a
kapcsolatuk.

További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el az I. határozati
javaslat elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

18



Békés Város Önkormáni’zata Képviselő-testületének
11/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Német Nemzetiségi
Önkormányzat 2024. évi működéséről szóló tájékoztatót a határozat 1. számú melléklete
szerint tudomásul veszi.

Felelős : Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a II. határozati javaslat elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofó’ képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
12/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Roma Nemzetiségi
Önkormányzat 2024. évi működéséről szóló tájékoztatót a határozat 2. számú melléklete
szerint tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendel el a III. határozati javaslat elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
13/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Román Nemzetiségi
Önkormányzat 2024. évi működéséről szóló tájékoztatót a határozat 3. számú melléklete
szerint tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal
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Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendel el a IV. határozati javaslat elfogadásáról.

Á döntéshozatalban 1 Ofó’ képviseló’ vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
14/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Szlovák Nemzetiségi
Önkormányzat 2024. évi működéséről szóló tájékoztatót a határozat 4. számú melléklete
szerint tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

12. napirendi pont: A polgármester 2024. évben igénybevett szabadsága mértékének
megállapítása, és a 2025. évi szabadsága ütemezésének jóváhagyása

KálMán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottság, és elfogadásrajavasolja a határozati javaslatot.
Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

A döi’ztéshozatalban 1 Ofő képviseló’ vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
15/2025. (I. 30.) határozata

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy Kálmán
Tibor polgármester a 2024. évre járó 39 munkanap szabadságát teljes mértékben igénybe
vette.

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte és jóváhagyja
Kálmán Tibor polgármester szabadságának 2025. évre vonatkozó ütemtervét a határozat

1. nielléklete szerint.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal
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13. napirendi pont: Beszámoló a testvér-településekkel történő kapcsolattartásról és a 2024. év
jelentős eseményeiről

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és
elfogadásra j avasolj a a határozati javaslatot.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Mucsi András képviselő: Megköszönte Hajdú Líviának a lelkiismeretes munkát, aki évek óta
ápolja ezt a területet. Mindenki jó szájízzel megy el innen Békésről. Tehát megadjuk a módját,
amikor vendégek jönnek hozzánk, és ez egy nagyon fontos dolog. A testvértelepülési
kapcsolattartásból mindig kritikaként fogalmazott, és most már a kritika elhagyja a
gondolkodását és a pozitívumot tud kiemelni.
Nem látja értelmét annak, hogy testvértelepülési kapcsolatot ápoljanak, protokolláris szinten
kizárólag nincs értelme, hogy egy pár ember elmegy eszik, iszik hazajön. Ennek akkor van
értelme, ha ez társadalmasítva van. Ebből a beszámolóból kiderül az, hogy kialakulnak szövetek,
olyan társadalmi kapcsolatok, olyan élő szövetek, amelyek az embereket kapcsolják össze. Nem
nekik politikusoknak kell menni, hanem a lakosságnak, illetve civil szerveződéseknek kell ebben
részt venni.
Magyarittabénél egy nagyon pozitív irányba indult cl a kapcsolattartás. Kint volt Bagoly László
és a Belencéres tánccsoport bemutatkozott, emberi kapcsolatok alakultak ki. Magyarittabén egy
új lelkész házaspár van, nagyon aktívan összerakják a gyülekezetet, mindenkit felkeresnek.
Református vonalon ebből lehet úgymond aprópénzre váltani, tehát, hogy az emberek szintjére
viszik le a kapcsolattartást.
Hegyközkovácsi esetében az történt, hogy aláírásra került egy éve a testvér gyülekezeti kapcsolat
a hegyközkovácsi reformátusokkal.
Gyergyószentmiklós kapcsán is pozitív dolgokról tudnak beszámolni, ami nyilván nyelvi és
távolságok miatt egy kicsit nyögvenyelős dolog az a Myskov. Mindig itt vannak, mindig jönnek
a kolbászgyúrástól kezdve a madzagfalvi napokon át az Ünnepi testületi ülésre nagyon örülünk
neki. Deákné Domonkos Julianna képviselőnek megköszönte a munkáját, hiszen O az,aki
kapcsolatot tart velük. Nyilván a magyar ajkú közösségekkel könnyebb a kapcsolat és új
bizottsági tagunk Barna Zoltán kollega felvállalta azt, hogy újra felélesztik a testvériskolai
kapcsolatot.
Februárban kimennek Hegyközkovácsiba ott 1- 4.-ig van általános iskola, tehát alsó tagozat van.
1-8.-ig van Biharon, az is magyar tannyelvű iskola és Barna Zoltánnal kimennek és megnézik,
hogy az itthoni és az ottani iskolák között milyen kapcsolatot lehet kiépíteni. Valamint egy pár
nap múlva fog kimenni tanácsnok asszony a Békési Kistérségi Ovodával Biharba, ahol meg az
óvoda szintjén jön létre egy gyümölcsöző szakmai együttműködés. Nekik is fontos az, hogy
tudják ápolni a kapcsolatokat, tehát a nemzetpolitikát máshogy nem lehet építeni, csak úgy, hogy
ha leviszik az emberek szintjére. Az lenne még egy vágya, hogy ki lehessen alakítani azt, ami
más településeken is működik, hogy testvér családok, tehát valamilyen platformot ki kell találni,
ahol lehetne „örökbe fogadni”. Lennének olyanok, akik ebbe benne lennének, és akkor
nyilvánvaló az, ami a református egyháznál kialakult, hogy évente összejárnak és családi szinten
vannak ezek a barátságok, ezek működhetnének akár a többi testület településnél is. Tehát ez a
nernzetpolitika.

Kálnián Tibor polgármester: Bízik abban, hogy Gyergyószentmiklós kapcsán is most a régi új
polgármester úr tért vissza. Nagy Zoltán polgármester úrral újra elő lehet venni, akár a Fonyódi
kérdést meg bármit, mert ő egészen másként áll ezekhez a kapcsolatokhoz, mint az előző
polgármester úr.
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Rácz Attila képviselő: Örül, hogy erről a napirendről beszélnek, hiszen ezt Ő szorgalmazta, hogy
a vegyék fel napirendre. Való igaz, hogy sokszor találkozik a beszámolóban ugyanazon nevekkel,
egy-egy település vagy testvérváros kapcsán. A leterheltség miatt, próbálják tágabbra nyitni a
kapukat és lehetőség szerint a képviselő testület több tagját is esetleg megkeresni ebben, hogy a
kapcsolatépítés szempontj ából kijuthassanak ők is.
Örömmel olvasta Myszkov kapcsán, hogy a városunkat olyan delegáció képviselte, akik még
nem voltak ott sosem és így ott is, esetleg egy másik szintre léphet az együttműködés. A jövőben
ezt kellene továbbra is szorgalmazni, hogy olyan személyek is képviselhessék városunkat, akik
egy-egy saját maguk által esetleg képviselt szeletet is behozhatnánk ebbe a kapcsolatba.
Hegyközkocsival már a háború körüli időben is volt kapcsolatunk, de mégiscsak a legrégebben
működő testvértelepülési kapcsolat Gyergyószentmiklóssal működik. Már többször is javasolta,
hogy azt a két személyt, aki a képviselő testületünkből annak idején a kapcsolatfelvételre egy téli
időszakon egy fűtetlen autóval kiutazott Gyergyóba ezt ismerjük már cl. Tehát a Szabados Csaba
és a Bende Lajos személyét. Ugy volt, hogy a várossá nyilvánítás évfordulóján megteszik.
Elmulasztották, próbálják a mostani várossá nyilvánításra, akkor őket meghívni, színesíteni a
programot vagy valahová beépíteni, mert megérdemlik. Hiszen a kapcsolat az azóta is működik,
és ők még itt vannak közöttünk.

Kálmán Tibor polgármester: Ezt beszéltük már többször is és teljesen így van. Ha bárkinek
abban segítség kell, hogy valamikor akár nyaralni ki szeretne menni, esetleg
Gyergyószentmiklósba, akkor annak nagyon szívesen segítenek hivatali szinten fölvenni a
kapcsolatot, akár szállást keresni, programot keresni, bármit találni. Most például az óvodai rész
is újra napirendre került december hónapban. Bízik abban, hogy abban is lesz előrelépés, és akkor
testvér óvodai szinteken is elindul egy-egy közös munka.

További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati
javaslat elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
16/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a testvértelepülésekkel történő
kapcsolattartásról és a 2024. év jelentős testvértelepülési eseményeiről szóló tájékoztatót
tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

14. napirendi pont: Iskolai körzethatárok véleményezése

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és
elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Február 15-ig kell megküldeni a Tankerületi
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Központ részére a véleményt. A Dr. Hepp Ferenc iskoláról van szó, és a körzethatár Békés város
teljes közigazgatási területe.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviseló’ vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
1 7/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet

24. (1) és (la) bekezdésében foglalt véleményezési jogkörében eljárva egyetért a Dr. Hepp

Ferenc Általános Iskolának a Gyulai Tankerületi Központ által megállapított felvételi

körzethatárával (Békés város teljes közigazgatási területe).

Felelős : Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

15. napirendi pont: Feladat-ellátási szerződés kötése a 7. számú háziorvosi körzet
vonatkozásában

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és
elfogadásra j avasolj a a határozati javaslatot.

Az OKFŐ kiadta a praxisengedélyt, így most már minden feltétel teljesült a feladat-ellátási
szerződés megkötéséhez, mely szerint a 7. számú háziorvosi körzetet Dr. Papp Imre látja cl.
Megköszönte Dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezető munkáját.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel cl a határozati javaslat
elfogadásáról.

Á döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
18/2025. (I. 30.) határozata

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a határozat 1. számú melléklete
szerinti tartalommal, határozatlan időre feladat-ellátási szerződést köt Dr. Pap Imre
Viktor egyéni vállalkozóval (személyes ellátásra kötelezett orvos: Dr. Pap Imre
Viktor, orvosi pecsétszám: 75401) a Békés Város Önkormányzata Képviselő-
testületének az egészségügyi alapellátás körzeteinek megállapításáról szóló 10/2022.
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(IV.29.) önkormányzati rendelete 1. melléklet 7. táblázat szerint meghatározott 7.
számú felnőtt háziorvosi körzet háziorvosi feladatainak ellátásának biztosítására.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti feladat-
ellátási szerződés aláírására.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

16. napirendi pont: Az „Esélyt a fiataloknak — Békés Város ifjúságsegítő programja” pályázat
kiirása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottság, és elfogadásraj avasolj a a határozati j avaslatot. A Vásárszél 4. fsz. 1.
sz. lakás megüresedett, így ki kell írni rá a pályázatot.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

A döntéshozatalban lOfó’ képviseló’ vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
19/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az EFOP-1.2.11-16-

2017-00046 azonosítószámú, „Esélyt a fiataloknak - Békés Város ifjúságsegítő programja”

című pályázat keretében nyújtható lakhatási támogatásról szóló

a) pályázatifelhívást a határozat 1. melléklete szerinti tartalommal,

b) pályázati adatlapot a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal,

c) pályázati felhívásra benyújtott pályázatok értékelési szempontrendszerét a határozat

3. melléklete szerinti tartalommal elfogadja, és a pályázatot meghirdeti.

A Képviselő-testület felkéri Kálmán Tibor polgármestert a pályázati felhívás közzétételére.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

17. napirendi pont: ITS módosítandó fejezetek meghatározása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bi2ottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. A Főépítészi feljegyzést javaslom
jóváhagyni.

Megkérdezte, hogy az előterj esztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
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Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 1 Ofő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Kéyviselő.testületének
20/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békés Város Főépítésze által A
településtervek tartalmáról, elkészítésének és eifogadásának rendjéről, valamint egyes
településrendezési sajátosjogintézményekrői szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 7. (7)-
(8) bekezdése értelmében készített feljegyzést a város Integrált Településfejlesztési
Stratégiáj ának módosításához szükséges Megalapozó Vizsgálat felülvizsgálatának
tartalmát a határozat 1. sz. melléklete szerint jóváhagyja.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

18. napirendi pont: Gyógyászat energetika TOP Plusz pályázat konzorciumi megállapodás

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. A módosítás értelmében a
Polgármesteri Hivatal is bevonásra kerül projektmenedzsmenti részfeladatok ellátására.
Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Négyszázhatvan millió forintos pályázatról beszélnek, amivel a gyógyászat energetikáját tudják
korszerűsíteni. Nagyon fontos pályázatuk ez, látva ezeknek a rezsi áraknak a megbolondulását.
Minden csepp energiára szükségünk van, amit meg tudnak spórolni akár a rnrdő, vagy a
gy3gyászati épület tekintetében.

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel cl a határozati javaslat
elfogadásáról.

Á döntéshozatalban lOfő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
21/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a TOP_PLUSZ-2.1 .1-21-BS1
kódszámú, az „Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése” című pályázat kapcsán
megkötött konzorciumi megállapodás mellékelt 1. számú módosítását elfogadja, és
felhatalmazza a polgármestert az aláírása.
Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal
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19. napirendi pont: Békés Turisztikai Kft. kölcsönszerződés módosítása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Az átütemezésről van szó, jelen pillanatban.

Földesi Mihály képviselő: Ők ezt nem fogják megszavazni. Ez már sorrendben a harmadszori
módosítás, hogy újra megpróbálják kitolni egy évvel ennek a 20 millió forintnak a megfizetését.
Ez nem megoldás, csak átmenetileg kicsit arrébb tolják a problémát. A pénzügyi bizottságnak is
feltette a kérdést, hogy ugyan hogyan szeretnék ezt megoldani? Nem kapott rá pontos választ,
bár ügyvezető igazgató Úr nem is volt jelen. Sokkal komolyabb időtöltést kellene ezzel tenni,
hisz ha majd májusban ide kerül, hogy hogyan zárta a tavalyi évet. Igy kívülről és a Békési
Ujságot olvasva azt látta, hogy egy rekord évet zárt a Turisztikai Kft. Ebben a rekord árbevétellel
rendelkező évben nem tudja az ötmillió forintot kitermelni, kifizetni tehát akkor soha. Atkellene
gondolni, és természetesen dönteni csak úgy lehetne, hogyha a mérleget is látnák. A tavalyi
évben, egy olyan plusz árbevétel is keletkezett, amiért egész sokat vitáztak, és ezzel együtt nem
sikerült ezt az ötmillió forintot előteremteni. Nem tudja, hogy mit várnak.

Rácz Attila képviselő: Nagyon hasonló a véleménye képviselőtársához. Való igaz, hogy elég
sok forrás érkezett a tavalyi évben a dánfoki táborhoz, amely egyébként a működését segítette
ahhoz, hogy megfelelő szintű vendéglátást tudjon folytatni és ahhoz beruházásokat kellett
végrehajtani. Annyiban különbözik a véleménye, hogy saját gyermekükről van szó, hogyha ha
nem támogatják, akkor viszont a működését teszik veszélybe. Az viszont igaz, hogy a pénz
egyébként az önkormányzatnál is jó helyen lenne, tehát támogatják, hogy maradjon.

Kálmán Tibor polgármester: Meg kell várni a mérleget. Ez egy köztes lépés tud lenni, hiszen a
kölcsönszerződést az december 3 1 -ig telj esítenie kellett volna a Kft-nek. Tegnap a bizottságon
nem tudott ott lenni, hisz Budapesten volt. Sikerült Allamtitkár úrral is beszélni azzal
kapcsolatban, hogy tudnánk forrásokat akár Dánfok tekintetében is keresni. Az a két és fél hónap,
amikor rekordokat döntött, a tavalyi évben a Kft. bevételben, létszámban is, az nem termeli ki
azt a költséget, ami az egész évet illeti. Amíg nem találnak megoldást arra, hogy a szálláshelyeket
több évszakossá tegyék, a panziót, faházakat, újabb apartman építésére, felújítására. Meg kell
találniuk azokat a forrásokat, amikkel ezt meg tudják tenni, és több évszakossá tudják alakítani.
Egyetért, hogy a mi gyermekünk, tehát a mi gyermekünket nem folythatjuk vízbe. Azt kéri, hogy
támogassák ezt a kölcsönszerződés módosítását, mire a beszámoló jön, addigra reményei szerint
már látnak egyéb forrásokat is. A tegnapi beszélgetések alapján bízik abban, hogy nem csak
ígéretek maradnak.

További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati
javaslat elfogadásáról.

Á döntéshozatalban 1 Ofó’ képviseló’ vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
22/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul a Békés Turisztikai és
Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság (rövid név: Békés Turisztikai Kft., s2ékhely:
5630 Békés, hrsz 6929/50; adószám: 14270299-2-04, cégjegyzékszám: 04-09--008046,
képviseli: Bak Adám ügyvezető) tagi kölcsönszerződés lejáratának az egy évvel történő
meghosszabbításához, a törlesztési határidők egyidejű módosítása és a többi kondíció
változatlanul hagyása mellett.

Futamidő: 2027. december 31.

Fizetési határidők:
2025. december 31. 5.000.000 Ft
2027. december 31. 15.000.000 Ft

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Kálmán Tibor
polgármestert a szerződésmódosítás megkötésére.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

20. napirendi pont: Békési Önkormányzati Tűzoltóság kölcsönszerződés módosítása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Anno, amikor az Önkormányzati Tűzoltóság elindult fölállt, akkor az akkori finanszírozás az
nullás volt az önkormányzatunk amit megkapott fedezte a kiadásokat. Uj villanyszerződést kell
most kötni, és az is drágulni fog az ottani épület tekintetében. Itt is évek óta elhangzik az, hogy
át lesz gondolva az önkormányzati tűzoltóságok finanszírozása. Nagyon nagy szükségünk van
erre a csapatra. A Szélső utcai nagy tűz esetében, ott voltak, mire a többiek a környező
településekről odaértek. Tehát szükségünk van az önkormányzati tűzoltóságra, parancsnok úrral
is már sokat beszélgettek az egyéb források beszerzéséről. Idén új lendülettel fognak nekivágni,
ők is igyekeznek pótolni azokat a forrás hiányokat, amelyek jelenleg is látszanak.

Rácz Attila képviselő: Teljesen más a helyzet, mint a gazdasági társaságaink esetében, hiszen itt
nem profitorientált társaságról van szó. Aztjavasolta, hogy keresztet is vethetnek erre az összegre
szinte. Inkább találják meg a módját, mert ezt csak görgetni fogják hosszú éveken keresztül.
Parancsnok úrnál voltak év elején, nagyon szépen bemutatta a munkájukat és felvázolta azt is,
hogy milyen forrásokra lenne még szüksége. Arról beszélt, hogy milyen terveik vannak, és
egyébként milyen kötelezettségeik, amelyeknek valószínű nem fognak tudni helytállni, hogyha
ha újabb forrás vagy az önkormányzat részéről újabb segítség nem érkezik. Igy aztán vagy egy
külön szerződéssel kellene hasonló összegű feladatot kapni tőlük és ez erre az összegre
nyugodtan rábólinthatnának. Tehát, ha az volt az ára, hogy önkormányzati tűzoltóság legyen
maradhasson működhessen, akkor az önkormányzatnak helyt kellett állni. Igaz, hogy akkor
kölcsön formájában lett ez megállapítva, amely az évek során bebizonyosodott, hogy inkább
működési segítség lett, minthogy kölcsön maradt volna.
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Földesi Mihály képviselő: Véleménye szerint sem kellene tovább görgetni maguk előtt, hanem
felajánlják, hisz ha csak egy perccel vannak kint hamarabb, az is borzasztó sokat jelent. Tudják
nagyonjól, hogy egy nagy szél akár az egész utcát is lángba bonthatja, úgyhogy ott másodpercek
is számítanak. Sajnos az O utcájában volt egy ilyen hasonló eset, úgyhogy tudja, hogy nii történt.
Borzalmakat éltek át a szomszédok, legalábbis a közvetlen szomszédok és milyen szakszerűen
látták el, míg a békéscsabai tűzoltóság szakemberei nem jöttek. Nekik erre szükség van és
tegyenek is meg mindent annak érdekében, hogy a helyi tűzoltóság működjön. Ahogy képviselő
úr is mondta, hogy ezt az 5 és fél millió forintot ne görgessék tovább, hanem egy kővetkező
alkalommal adják át nekik ezt.

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Mind a két előttem szóló képviselő úrhoz kapcsolódok.
Egyrészt azért, mert a korábbi években főképpen a beszámolókból ismeri a helyi tűzoltóság
munkáját. Volt az elmúlt időszakban lehetőség arra, hogy több alkalommal is közelről,
testközelből is megismerkedhessenek az ott folyó munkával, illetve azzal a fajta
szervezőmunkával, illetve lelkesedést, újítást, ami az elmúlt év végén tapasztalható volt. Ő maga
is jelen volt azon a bizonyos látogatáson, de sajnos a karácsonyi rendezvényen nem tudott részt
venni, viszont látta az utcán a vonuló tűzoltó autókat karácsonyi díszben, pompában, borzasztó
nagy örömötjelentett a város lakóinak. Nagyon népszerű volt és nagyon sok kisgyermekes család
is részt vett ezen a programon, szóval úgy látja, hogy mindenféle szempontból eredményes a
munka. O is támogatná azt, hogy a továbbiakban is segítsék és támogassák.

Polár Zoltán alpolgármester: Mindenki egyetért most mindenkivel ez teljesen rendben van.
Azt javasolta, hogy mivel költségvetés előtt állnak, ezért rakjuk össze a sorokat, hiszen február
közepéig le kell rakni a költségvetést, és azért mindig egy picit nehezebb. Egyelőre ez egy
kölcsön és várnák ezt a bevételi oldalon is. Először fogadják el a költségvetésünket, és hogyha
ott azt látjuk, hogy tudnak segíteni, akkor hozzák vissza majd a következő hónapokban azt, hogy
esetlegesen a tűzoltóknál elengednék ezt a kölcsönt.

Kálmán Tibor képviselő: Egyetértünk abban, hogy nagyon szükségünk van az önkormányzati
tűzoltóság munkájára, de azért Parancsnok úr semmiképpen nem szabad így most megnyugodni,
hátradőlni, hanem ami az elején elhangzott, hogy az egyéb bevételek tekintetében meg kell
próbálnunk mindent annak érdekében, hogy úgymond vállalkozási tevékenységből vagy
támogatásokból is bevételhez jusson az önkormányzati tűzoltóság.
Kérte, hogy segítsenek abban, hogy akár az adók egy százalékából bármi egyébből is, ha jut,
akkor az is segítség tud lenni az önkormányzati tűzoltóságnak. Akár egyéb támogatásokkal is
többször próbálkoztak, amikor a megkapott fecskendő autónak a felújításában segítették, hogy
ott is igyekeztek vállalkozói segítséget kérni. Készítik a költségvetésüket és igyekeznek
összerakni még, de jó pár mozgó tételük van berme, de szerepel az önkormányzati tűzoltóságnak
a támogatása is, és amikor el van fogadva a költségvetésünk, akkor térjenek vissza az ő
kölcsönükre is és újra kell gondolnunk, akár elengedve a kamatot.
További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati
javaslat elfogadásáról.

A döntéshozatalban 9fó’ képviselő vett részt.

Mucsi András képviselő elment.

Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
23/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a Békési
Önkormányzati Tűzoltóság (székhely: 5630 Békés, Petőfl Sándor u. 24., aiószám:
18394180-1-04, képviseli: Araczki Zsolt parancsnok) a kölcsönéből fennálló 5.5O4.OOO Ft
tartozását 2025. év december 31. napjáig fizesse meg.

Futamidő: 2025. december 31.
Osszeg: 5.500.000 Ft
Kamat: O/N BUBOR (napi)
Kamatfelár: + 0,75 %

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Kálmáii Tibor
polgármestert a szerződésmódosítás megkötésére.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

21. napirendi pont: A BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató Kit folyószámla
hitelkeretének engedélyezése

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Korábban már döntött erről a testület,
csak a KFT időközben számlavezető bankot váltott, így szükséges az Erste Bank részére is a
jóváhagyás.

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el az I. határozati javaslat
elfogadásáról.

A döntéshozatalban 9fó’ képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
. határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
24/2025. (I. 30.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a BKSZ Békési
Kommunális és Szolgáltató Kit. folyószámla hitelkeretének engedélyezése tárgyában hozott
212/2024. (X. 31.) számú határozatát hatályon kívül helyezi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal
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Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendel el a II. határozati javaslat elfogadásáróL

Á döntéshozatalban 9fő képviselő vett részt.

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
25/2025. (I. 30.) határozata

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a BKSZ Békési
Kommunális és Szolgáltató Kft. az ERSTE Bank Hungary Zrt.-vel 2025. január 1. napjától
2025. december 31. napjáig terjedő időszakra, 16.000.000,- Ft felső határú, 1 éven belüli
folyószámlahitel szerződést kössön az alábbi kondíciók szerint. A hitelfelvétel célja a 2025.
évi gazdálkodás likviditásának biztosítása.

Hitelösszeg: 1 6.000.000 HUF
Futamidő : 1 év
Kamat: 1 havi BUBOR +2 % I év
Rendelkezésre tartási díj : 0,5 %/év
Kezelési költség: 0%
Szerződéskötési díj : 0%
Egyéb dij: 0,-Ft

A hitel fedezete:
- Az Önkormányzat által vállalt készfizető kezesség
- Bankszámlakövetelésre alapított zálogjog
- Továbbá a banki döntés során a Bank döntéshozó testülete által esetlegesen még meghatározott
feltételek szerint

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete készfizető kezességet vállal a BKSZ
Békési Kommunális és Szolgáltató Kit. 1. pont szerinti folyószámlahitel szerződéséhez
kapcsolódóan.

3. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Kálmán Tibor
polgármestert a készfizető kezességgel kapcsolatos jognyilatkozatok megtételére és a
sziikséges dokumentumok aláírására.

Felei Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azormal
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22. napirendi pont

Bejelentések, képviselői kérdés

- Földesi Niihálvképviselői kérdésére adott válasz

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy a kérdésére adott
választ elfogadja-e?

Földesi Mihály képviselő: A képviselői kérdésre adott választ elfo2adta.

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy van-e valakinek bejelentése,
kíván-e képviselői kérdést feltenni?

Kérdések, bej elentések következnek.

Rácz Attila képviselő: Visszatért a kilences napirendi pontra, a változás kapcsán ott a módosítást
nem rögzítették. Erre visszatérnek? Csak szóban hangzott el, de döntés nem született.

Kálmán Tibor polgármester: Megvizsgálják igen, természetesen, hogy most f5l lehet e venni
Wass Albert nevét. Megnézik, hogy van -e ilyen nevű cég, az országban.

Földesi Mihály képviselő Úr: A Brassói utcában lakók keresték meg, hogy ez az utca még azon
utcák közé tartozik, ami még sáros. Tehát csak a lakók által behordott kő található és Olyan
mértékben elhasználódott az utca, hogy nem a fagyos időszakban, de a latyakos időszakban az
utca népét ki kellett vezényelni, hogy levezessék az árkokba a vizet. Szeretné, hogyha ezt a sáros
utcát rendbe tennék. Ez egy nagyon hosszadalmas folyamat, hogy a kátyÚs részeket legalább
oldják meg úgy, hogy személygépkocsival közlekedni tudjanak. Vannak, akik már megcsinálták,
de azok az alapok is kezdenek szétcsúszni.

Polgármester úrtól szeretné kérni, hogy a Békés Kosárról havi szinten legalább beszéljenek. Hisz
egy közvetlen útvonal alakulna ki a termelők és a vásárlók között. Ez belevág abba a profilba,
ami neki tetszik, hiszen az élelmiszerre Békés városában éves szinten 1 O - 12 milliárd forintot
költenek. Ha ezt a 10-12 milliárd forintot itt tudnák tartani, vagy legalábbis egy részét azzal egy
picit előrébb tudnának lépni. Üdvözölte, amikor olvasta ezt a Békési Kosár elnevezésű fejlesztést,
és hogy polgármester úr elindította. Szeretné, hogyha erről hallanánk is, hogy milyen lépések
történtek az elmúlt időszakban.
Az önkéntes munka részében is vállalna szerepet, hogyha már olyan szintre felfejlődött, hogy az
ott dolgozók vagy az ott lévő emberek nem tudják ezt megoldani, hiszen ez egy nagyon fontos
dolog lenne, hogy a saját termelőink békés városban lakó termelők minél hamarabb az áruikat el
tudjákjuttatni a vásárlókhoz. Örül annak, hogy ez megtörtént, és szeretné, ha életben maradna.

Kálmán Tibor polgármester: Megköszönte a KFT nevében is a dicséretet is, meg a felajánlást
is. Ugyvezető úrral, majd nyugodtan egyeztessenek, akár így több esetben is, hogy hol lehet
segíteni. A múlt héten volt az első átadás. Ez nem egy szokványos webáruház, tehát ne úgy
tekintsetek rá. Ha regisztrálod magad, onnantól kezdve van egy kosarad, amiben egész héten
teszegeted bele a dolgaidat, szerdán lezárul és csütörtökön mehetsz át venni a Civil házba, a
Csabai utca 30. szám alá. Az önkéntes felajánlásról is fognak beszélgetni, mert most a
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nyíregyházi rendszerre kapcsolódtak rá. Ott már sok kosár van a rendszerben, országosan
jelenleg ők se szállítanak házhoz. Ha minden jól alakul és lesz elég vásárló és akkor lesz elég
bevétel.
Képviselőtársak, kedves békésiek vásároljanak a Békési Kosárból ! www.bekesikosar.hu
Nem csak élelmiszerre gondolnak, akinek bármilyen terméke, terménye van, az is jelentkezzen
bátran a Turisztikai Kft. munkatársainál.

Tájékoztatta a Képviselő-testületet, hogy a következő soros képviselő-testületi ülés időpontja:
2025. február 20.
A bizottsági ülések február 1 9-én, szerdai napon, a szokott rend szerint kerülnek megtartásra.

Kálmán Tibor polgármester: Mivel több tárgyalandó napirendi pont nincs, ezért az ülést 9 óra
2 perckor bezárta.

K.m.f.

‘i2
Kálmán Tibor Tárnok Lászlóné
polgármester jegyző
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